
از دست بوسی تا توقیف نفتکش
رضا پهلــوی، فرزنــد محمدرضا پهلوی 
همزمــان با ســالروز مرگ پــدرش در 
اینستاگرام نوشــت: »به یاد پدرم که هر 
آنچه کرد به خاطر عشــقش به ایران بود 
و سربلندی مردمش«. انتشار این پست 
اینستاگرامی ســوژه طنز کاربران توییتر 
شده است! در ادامه نمونه هایی از پیام  های 
منتشر شده توسط کاربران را می خوانید: » هیچ وقت قدر نمی دونید اگه شاه 
بود الان کرج هم مرز ترکیه بود؛ اون وقت راحت میتونستیم بریم آنتالیا...  اگه 
اعلی حضرت آریامهر نبود امروز جوانان والیبالیستمون نمیتونستن قهرمان 
جام جهانی بحرین بشن، چون اصلاً بحرین کشور نبود...افسوس و صد افسوس 

که از دست بوسی ملکه انگلیس رسیدیم به توقیف نفتکش انگلیس!«

ساخته جدید بهروز شعیبی
صفحه اینستاگرامی سازمان رسا نه ای اوج 
با انتشار تصویری از پوستر فیلم »روز بلوا« 
نوشت: »فیلمی دیگر از سازمان اوج. »روز 
بلوا« به بهروز شعیبی رسید. فیلم سینمایی 
»روز بلوا« به کارگردانی بهروز شــعیبی و 
تهیه کنندگی محمدرضا تخت کشیان به 
زودی جلو دوربین خواهد رفت. تازه ترین 
محصول  مرکز فیلم  و ســریال سازمان اوج روزهای پایانی پیش تولید خود را 

سپری می کند و فیلمبرداری خود را طی روزهای آتی آغاز خواهد کرد«.

یک فاجعه فرهنگی
سعید قطبی زاده، منتقد سینمایی با انتشار 
تصویری از پوستر سریال »چرنوبیل« در 
صفحه اینستاگرامش نوشت: »الان دیگر 
مطمئنم که در آینده، فاجعه چرنوبیل در 
دو تاریخ به یاد آورده خواهد شد: فاجعه 
انسانی اول، آن واقعه ای بود که در اوکراین 
رخ داد و فاجعه دوم در بعُد فرهنگی، این 
ســریالی اســت که آن واقعه را یادآوری می کند. در این روایت آمریکایی، از 
وضعیت روسیه دهه 80، دیگر تنها جهت گیری ایدئولوژیک سازندگان نیست 
که واقعیت را وارونه و اثر را بدشکل و بی قواره می کند؛ جهل است که در نقاب 
دموکراسی، مرزهای وقاحت را درمی نوردد. یک تحقیق سرپایی، درخصوص 
زمینه های بروز واقعه چرنوبیل، نسبت این سریال را با واقعیت تاریخی آشکار 
می سازد که جریان »تاریخ سازی« به جای »تار یخ نگاری« تا چه میزان قادر 

است عقل و انصاف را مرخص و شعبده و مضحکه را جایگزین کند«.

امید و مهر
مژده لواسانی، مجری صداوسیما همزمان 
با سالروز درگذشت »حاج محمد اسماعیل 
دولابی« در صفحه اینستاگرامش نوشت: 
»عارف مهربان که با لبخندش و حرف  های 
 جمالی اش در عرفان می شناسمش. خیلی 
کوچک بودم که مادرم دستم رو می گرفت 
و می رفتیم کلاس های حاج آقا. از او هرچه 
به یاد دارم امید است و مهر. کتاب طوبای محبتش را بخوانید. باشد که در این 

روزها دستگیرمان شود«.

محمد تربت زاده: تصورش را بکنید یکی از همین 
روزها که درحال آب پز شــدن زیر تیــغ آفتاب داغ 
تابستان هســتید، خبر برسد زبانم لال یخ های ذوب 
شده  قطب شــمال، شهرهای شــمالی کشورمان را 
زیر آب برده و به زودی به شــهر شما خواهند رسید! 
احتمالاً پیش خودتان می گویید: مرد حســابی! قوه 
تخیل و داستان سرایی نویســند ه ها هم حدی دارد! 
اما بایــد به عرضتان برســانیم همیــن الان که در 
حال خواندن این مطلب هســتید، بخش وسیعی از 
جنگل های نزدیک قطب شــمال در حال ســوختن 
هستند که با توجه به غیرمسکونی بودن این مناطق، 
هیچ دولتی وظیفه کنتــرل آن را برعهده نمی گیرد. 
این آتش ســوزی تــا الان دمای منطقــه را چندین 
درجه افزایش داده و لحظه به لحظه هم گســترده تر 
می شود. اگر بیخیالِ افزایش دما، کنترل آتش سوزی 
و آب شــدن یخ های قطب هم بشویم، باز هیچ جوره 
نمی توانیم از کنار حدود ۵0 مگا تنُ دی اکسیدکربنی 
که این آتش سوزی ایجاد کرده، عبور کنیم؛ بخصوص 
زمانی که بفهمیم این میزان دی اکسیدکربن، از مقدار 
کربن تولید شده در یک کشور صنعتی مثل سوئد در 

بازه یکساله هم بیشتر است.

فاتحهکرهزمینراخواندهایم
آتش ســوزی در قطب را لطفاً بگذارید کنار و به این 
خبر که یکی دو روز پیش منتشــر شد، توجه کنید: 
دمــای کره زمین به بالاترین حد در »2 هزار ســال 

گذشته« رسیده است.
البته نه اینکه 2هزار سال پیش هوا گرم تر از الان بوده 
است...نه! 2 هزار سال پیش لابد دماسنج هنوز اختراع 
نشــده بوده و هیچ تاریخ نگاری هم به ذهنش خطور 
نکرده آیندگان ممکن است طوری فاتحه کره زمین 
و اقلیمش را بخوانند که بعداً نیاز به مقایســه آب و 
هوای زمان خودشــان با زمان ما را داشــته باشند؛ 
به همین خاطر هیچ اطلاعاتــی از آب و هوای هزار 
ســال پیش را ثبت نکرده است. اما از آنجایی که آن 
روزها هیچ عاملی که بخواهد نظم حاکم بر طبیعت را 
برهم بزند، وجود نداشته، به احتمال زیاد آب و هوای 
آن ســال  ها، در گرم ترین حالــت ممکن هم کمی تا 
قســمتی خنک تر از الان بوده و ما درحال حاضر در 
عصری زندگی می کنیم که »انســان« با دخالت های 
وقــت و بی وقتش در طبیعت، نظــم حاکم بر دنیا را 
به هم ریخته و دمای کره زمین را حدود 1/۵ درجه 

افزایش داده است.

تا73درجهسانتیگراد
»گرمــای جهانــی« برخلاف اســمش بــه معنای 
گرم شــدن جهان نیســت! یعنی تا همین الان هم 
دانشمندان بر ســر این موضوع که آیا پدیده گرمای 
جهانی موجب افزایش دمای کره زمین می شــود یا 
خیر، دعوا دارند. برای اینکه مفهوم گرمای جهانی را 

کامل متوجه شوید ادامه مطلب را بخوانید.
همان طور که می دانید کره زمین گرمای خودش را از 
طریق پرتوهای خورشید جذب می کند. تا پیش از به 
هم خوردن نظم حاکم بر طبیعت، مقدار کمی از پرتوها 
به زمین جذب می شــده و مابقی آن ها پس از بازتاب، 
وارد فضا می شدند. این روزها اما به لطف قابلیت جذب 
دی اکسیدکربن، گازهای گلخانه ای و سایر آلودگی ها 

که به وفور در اتمسفر زمین یافت می شوند، پرتوهای 
خورشــید به جای بازتاب، جذب شده و تا چند قرن 
در جو زمین باقی می مانند. این همان فرایند »گرمای 
جهانی« است که موجب شــده دمای هوا در مناطق 

جنوبی کشورمان تا 73 درجه هم بالا برود.

آمریکاقانعنشد
ماجرای گرمای جهانی اگرچه در معنای امروز ی اش 
پدیده ای جدید به حساب می آید، اما سابقه کشف آن 
برمی گردد به دهه 19 میلادی. در آن ســال ها البته 
کسی حرف دانشــمندانِ فلک زده ای که از تأثیرات 
دی اکســیدکربن و سایر گازهای سمی بر آب وهوای 
کره زمین صحبت می کردند را باور نمی کرد تا اینکه 
در سال 1997، تغییرات عجیب و غریب آب و هوایی 
مثل توفان های بی سابقه، سونامی های وحشتناک و 
گرمای طاقت فرسا سرانجام بعضی از دولت ها را مجاب 
کرد تا با پیوســتن به عهدنامه ای به نام »کیوتو« که 
از جانب ســازمان ملل مطرح شده بود، برای کاهش 
گازهای ســمی بخصوص دی اکســید کربن تلاش 
کنند. هرچند فشار افکار عمومی و رسا نه ها نتوانست 
آمریکایی ها را بــه عنوان بزرگ تریــن تولیدکننده 
دی اکســیدکربن در جهان، برای پیوســتن به این 
عهدنامه و کاهش دادن فعالیت  های صنعتی اش قانع 
کند، اما این عهدنامه تا حدودی توانست جلو افزایش 

بی رویه تولید گازهای سمی و گلخا نه ای را بگیرد.

عهدنامهپاریس
دومیــن گام بــرای کنتــرل شــرایط آب و هوایی 
کره زمین، ســال 2016 برداشته شــد. توافق نامه 
پاریس که با هدف حفظ کره زمین مطرح شده بود 
تقریباً توسط تمام کشورهای دنیا به جز چند کشور 
کوچک امضا شــد. اصلی  ترین هدف این توافق نامه، 
متوقف کردن روند رو به رشد دمای کره زمین بود. 
براســاس اعلام کارشــناس های هواشناسی، دمای 
متوســط کره زمین در مقایسه با  سال  های پیش از 
انقلاب صنعتی چیزی در حدود 1/۵ درجه افزایش 
پیــدا کرده که اگر جلوی آن گرفته نشــود تا پایان 
قرن به 3 درجه خواهد رسید. توافق نامه پاریس قرار 
است رشــد دما را تا پیش از رســیدن به 2 درجه 
متوقــف کند. علاوه بر ابعاد اقتصادی این توافق نامه 
که شــامل کمک های کشورهای توســعه یافته به 
کشــورهای درحال توسعه می شــود، کشورها باید 
فعالیت های صنعتی خودشان را که منجر به افزایش 
دمای کره زمین می شــود، کاهــش دهند. آمریکا 
اگرچه در زمان ریاســت جمهوری اوباما حسابی از 
این طرح استقبال کرد، اما با روی کار آمدن ترامپ، 
موضعی کاملًا متفــاوت اتخاذ کرده و از این پیمان 
خارج شــد. دلایل آن را هم علاوه بر جنگ تجاری 
با چین و افــول اقتصادی لابد باید در خلق و خوی 
تاجرمآبانه آقای ترامپ جســت وجو کنیم که هیچ 
جوره حاضر نمی شــود برای حفظ کره زمین، قید 

منافع اقتصادی اش را بزند.

چین،اروپا،آمریکا
درحــال حاضــر چیــن نخســتین تولیدکننــده 
آمریــکا دومیــن  دی اکســیدکربن در دنیاســت. 
تولیدکننــده گازهای ســمی اســت و کشــورهای 

عضــو اتحادیه اروپا هم در جایگاه ســوم قرار دارند. 
براساس گفته کارشناس ها با توجه به جمعیت بالای 
چین و کشــورهای عضو اتحادیه اروپا، میزان تولید 
دی اکســیدکربن در این کشــورها کمی تا قسمتی 
عادی اســت، اما آمریکا از آنجایی که فقط 4 درصد 
جمعیت جهان را تشــکیل می دهــد، باید فکری به 
حال تولید گازهای سمی اش بردارد. گازهای  سمی ای 
که اگر جلو تولیدشــان گرفته نشود، می تواند عواقب 
اقتصادی، پزشکی و زیســت محیطی فاجعه باری را 
به دنبال داشــته باشد. کوچک ترین نمونه اش همین 

آتش سوزی بی سابقه در جنگل های قطب شمال.
آتش ســوز ی های پراکنــده ای که در اثــر برخورد 
رعدوبرق با درخت ها ایجاد می شــوند اگرچه طبیعی 
به حساب می آیند، اما گرمای بی سابقه در این مناطق 
ســبب شده از دل همین آتش ســوزی های پراکنده 
آتشی بیرون بیاید که کارشناسان می گویند اگر مهار 

نشود، می تواند فا جعه ای بی سابقه را به وجود آورد.

سیلهایمرگبار
بــا وجــود فعالیت هایی که فعالان محیط زیســتی 
انجام داده اند و در کنار انواع و اقســام  عهدنامه های 
جهانی، افزایش دمای کره زمین همچنان ادامه دارد. 
هرچند در بدتریــن حالت دمای کره زمین در پایان 
قرن، 3 درجه افزایش پیدا می کند، اما در مورد ایران 
ماجرا کمی فرق دارد! براساس پیش بینی ها اگر روند 
افزایش دما ادامه داشــته باشد، کشورمان تا ۵ درجه 
افزایش دما را تجربه خواهد کرد. یعنی دمای شــهر 
اهــواز در گرم ترین روزهای تابســتان به حدود 60 
درجه خواهد رسید. این البته قابل تحمل ترین نتیجه 
افزایش گرمای جهانی است و آن طور که کارشناسان 
جهانی گفته اند، ذوب شــدن یخ  هــای قطب، جزایر 
خلیج فارس را زیر آب خواهد بود، جنگل های زاگرس 
در آتش خواهند ســوخت و سیل  های مرگبار اهالی 
شمال را مجبور به مهاجرت خواهد کرد. این تازه در 
شرایطی اســت که خشکسالی و خشک شدن منابع 
زیرزمینــی، زبانم لال کشــورمان را به زمینی بایر و 

غیرقابل استفاده تبدیل نکرده باشد!

یکشهابسنگِبزرگ
به »جیمز هانســن« لقــب پدر تغییــر اقلیم جهان 
را داده انــد. مــردی که بارها جلو کاخ ســفید تجمع 
اعتراض آمیــز برگزار کرده و چنــد باری هم به خاطر 
برهم زدن نظم عمومی دســتگیر شده است. هانسن 
می گوید: ابر قدرت ها و کشورهای صنعتی تقریباً دنیا را 
نابود کرده اند، اما حاضر نیستند هیچ کاری برای نجات 
مردم انجام دهند. شاید زیاد بیراه نباشد اگر مطلب را 
با بخشــی از  صحبت  های مردی به پایان برسانیم که 
بخش زیادی از عمــرش را صرف نجات کره زمین از 

دست ابَرقدرت ها و کشورهای صنعتی کرده است:
اگر چیزی که من می دانم را شــما می دانستید، چه 
کار می کردید، آیا آن را اعلام می کردید یا نه؟ فرض 
کنید یک شهاب سنگ بسیار بزرگ در راه برخورد با 
کره زمین است، این دقیقاً مشابه همان چیزی است 
کــه الان با آن روبه رو شــده ایم، حالا ما هیچ کاری 
برای انحراف این شهاب ســنگ انجام نمی دهیم، با 
این وجود که هر چقدر بیشتر صبر کنیم باید هزینه 

بیشتری بپردازیم.

در شهر
رقیه توسلی: در حال بردن »آبان« به آرایشگاه، اتفاقاتی غریب و مخصوص 
خودشان را می اندازند جلو چشــممان... امروز روز دیدنی هاست... خبری از 
تکرارها و عادت ها نیســت و هر چند دقیقه یک بار ناخواسته وصل می شویم 

به موضوعی.
شرجی هوا بالاســت و چشم پزشکمان را در خیابان می بینیم که خون دماغ 

شده انگار.
ماشین گل زده با یک جفت عروس و داماد هم مورد بعدی ست. یک تاکسی 

که به شدت لباس نارنجی پوشیده.
در این هوای آفتاب دار، دو نفر را هم توی پیاده رو مشــغول تناول تخمه پیدا 
می کنیم. فکرش را بکنید چق چقِ شکستن آن هم داخل مردادِ داغ را به چه 

تشبیه کنم آخر که حق مطلب ادا شود؟
جلوتر پیرمردی روی پله های گل فروشــی اعیانی با یک سطل رُز سفید به 

انتظار خریدار نشسته.
بعد، چراغ ســر چهارراه که رنگ قرمزش یک کلام است و سبز و زرد ندارد 

که ندارد.
و دستِ آخر پسربچه ای که در دکه ای نقُلی هم سیگار می فروشد و بدبختانه 

هم سیگار دود می کند.
که بالاخره می رســیم آرایشگاه. آقای سلمانی، کیف به دست در حال رفتن 
است. از دور متعجبانه نگاهمان می کند. حق دارد. چرا »سه شنبه های خانه« 

از خاطرمان پاک شد؟ روز اختصاصی اصلاح بیماران در منزل.
می خواهیــم برگردیم که مهربانی اش اجازه نمی دهــد. قبل از اینکه »آبان« 
را سوار »ماشــینِ پیرایش« کند از او می پرســد کدام کاور را دوست داری 

عموجان؟
که چشم های پسرک می خندد و از بین چهار رنگ، انگشت کوچک اشاره اش 

را می چسباند روی سومی و بنفش پوش می شود.
با خواهری مشغول گپ زدن درباره داستان های شهریم که صدای قصه »کدو 

قلقله زن« از باندهای مغازه می زند بیرون.
یکی بود یکی نبود. یه پیرزنی بود یه روز خواست بره دیدن یه دونه دخترش...

انگار نه انگار

از پخش نشدن دیدار پایانی مسابقات والیبال قهرمانی جهان که یک پایش 
تیم ملی جوانان کشورمان بود اگر بگذریم، از این یکی ماجرا نمی گذریم!

یعنی شــما هم اگر از جمله آن هایی بودید که تا دیروز به صدا و ســیما 
بابت پخش نشدن این دیدار گیر می دادید و بعد متوجه شدید بحرینی ها 
مقصر اصلی ماجرا بودند، حالا لازم اســت این عکس را ببینید تا کفرتان 

بیشتر در بیاید. 
همه  شــبکه ها و رســانه های ضد ایرانــی، دیــروز در اقدامی خودجوش، 
این عکس ملی پوشــان جوان ایرانی را سانســور کردند! اصلًا انگار جوانان 
بلند بالای ایرانی، هیچ وقت عاشــقانه روی پرچم کشورشــان سجده شکر 

به جا نیاوردند!

 مجازآباد
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ورزش
 گفت و گوی قدس با مدیر کل ورزش و جوانان 

درباره حواشی اخیر ورزش خراسان رضوی

 »گل محمدی« 
انصاف داشته باشد

تیم ملی والیبال جوانان چگونه در جهان تاریخ ساز شد؟

قهرمان جنگ تاکتیک ها

عالیشاه بعد از تمدید با پرسپولیس در گفت و گو با قدس:

برای چهارمین قهرمانی ماندم
امید عالیشاه دیروز به باشگاه پرسپولیس رفت و دو سال دیگر 

قراردادش را تمدید کرد. با او گفت و گویی داشتیم 
در مورد چگونگی تمدید قرارداد و پیش بینی اش 
از فصل جدید لیگ برتر که با هم مرور می کنیم.
به باشــگاه رفتی و بعــد از گفت و گوی 
طولانی برای یک فصل دیگر قراردادت را 
تمدید کردی. در این جلسه بین شما چه 

گذشت؟
من همیشــه تابع نظر مسئولان هستم. 

دلیلی نداشــت که بخواهیم در این 
ماجرا حساسیت به خرج بدهیم. من 
به باشگاه رفتم و حرف زدیم در مورد 
شــرایط قرارداد من و خوشبختانه 

راحت به توافق رسیدیم.
و  بــا تجربه  بازیکن  تو 

چه  هستی.  قدیمی 
از  پیش  که  شــد 
ســراغت  این ها 

نیامدند؟
درگیری هایی  حتمــاً 

بوده که سراغ من نیامده اند. 
کلاً مشــکلی نبود و نیست و دیدید 
که در نخستین جلسه هم به توافق 

رسیدیم...

روزمره نگاری

باور می کنید؟

آن روزها 

صدام و صیاد
شهرت شهید »صیاد شیرازی« فقط 
مخصوص به امروز و منحصر به ایران 

امروز و دیروز نیست.
فرمانده شهید ارتش، همان 30 و چند 
سال پیش در میان فرماندهان عراقی 
و حتی حاکمان وقت عراق، سرشناس 
بود. ســند این ادعــا، حرف های یک 

پژوهشگر عراقی یعنی دکتر »الجنابی« است که دیروز »ایسنا« آن را منتشر 
کرد: »نام صیاد شیرازی بیش از هر افسر ارتش ایران در سرویس های امنیتی 
و جاسوسی رژیم صدام دیده می شد... اطلاعات آن نیز عمدتاً از سوی منافقین 

و مزدوران صدام در کردستان ایران تهیه و تنظیم شده بود... .
نام این شهید برای نخســتین بار توسط عوامل بعثی که در کردستان ایران 
مشغول آشوب و بلوا بودند به ضداطلاعات و استخبارات ارتش عراق وارد شد 
و همان زمان بود که با دســتور تصفیه این افسر جوان و انقلابی ایران، رژیم 
عراق به کشتن او دستور داد. این دستور توسط نماینده بعثی  ها در تشکیلات 
ضدانقلابی کومله به همراه اســامی27 پاسدار، ارتشی و حزب اللهی ایران در 

استان کردستان صادر شد«.
البته همان طور که می دانید، دست منافقین و صدام نه در میدان جنگ و نه تا 
سال ها پس از جنگ به شهید »صیاد شیرازی« نرسید و آن ها در نهایت مجبور 
به ترورش شدند. علاوه بر این و با وجود تلاش رژیم بعثی برای شهادت صیاد 
شیرازی، این شهید در عملیات »مرصاد« درسی فراموش نشدنی به منافقین 
داد که با پول و اســلحه بعثی ها، کوبیده بودند و خودشان را به سرپل ذهاب 

رسانده تا بعد هم به تهران برسند!
زیرکی و اقدام به موقع صیاد شــیرازی اما منافقین را در تنگه »چهار زبر« به 
جهنمی گرفتار کرد که آتشــش چند هزار کشته و سوخته روی دست آن ها 

گذاشت.
آمده بودند تا با کشــت و کشــتار راهشــان را باز کنند. در نهایت اما مثل 
موش های کوری شدند که به کیسه پناه بردند تا ارتش و بسیج آن روزگار، نخ 
این کیسه را بکشند و همه شان را یکجا گیر بیندازند. می گویند »صدام« پس 
از اینکه خبر شهادت »صیاد« را شنید، به باقیمانده های منافقین تبریک گفت 
و پاداش داد، اما یادآوری کرد که: کاش همان سال های جنگ او را زده بودید.

درباره افزایش دمای کره زمین و تبعات آن چه می دانید؟

ارمغانبدزیستی!
نــبــه   7 مرداد 1398
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گفت وگو با محبوبه عزیزی نویسنده کتاب »سیاه چال مستر«

روایت یک فرار دیپلماتیک 
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سینا حسینی: مصاحبه انتقــادی یحیی گل محمدی 
از وضعیت موجود باشگاه شــهر خودرو و نبود حمایت 
مسئولان استانی و شــهری از این باشگاه، واکنش های 
متفاوتی را به دنبال داشت، اما جالب ترین واکنش از سوی 
مدیرکل ورزش و جوانان خراسان رضوی صورت گرفت. 
فرزاد فتاحی که تا به امروز به این شــکل بی پرده سخن 
نگفته بود، در واکنش به اظهارات گل محمدی گفت: من 
به گل محمدی به عنوان یک مربی حرفه ای حق می دهم 
نگران تیمش باشد اما بهتر است ایشان کمی انصاف داشته 
باشد و فراموش نکند اگر مسئولان استانی و شهر مشهد 
سال گذشته به کمک این تیم نمی آمدند موفقیت بزرگ 

و کسب سهمیه آسیا هرگز رقم نمی خورد.
فرزاد فتاحی در گفت و گو با خبرنگار مــا درباره آخرین 
وضعیت نمایندگان خراســان رضوی در لیگ های برتر 
فوتبال، والیبال و بسکتبال توضیحاتی را ارائه کرد که در 
ادامه متن کامل این گفت و گو را با هم مرور خواهیم کرد.

اظهارات یحیی گل محمدی درباره شرایط فعلی 
شهر خودرو و انتقادهای او را وارد می دانید؟

مدیریت ورزش استان و مجموعه استانداری، شهرداری 
مشهد و آستان قدس رضوی نهایت همکاری را با مدیران 
این باشگاه انجام دادند اما یک ســری اقدام ها یک شبه 
انجام نمی شــود که ما انتظار داشته باشــیم به محض 
درخواست یک مطلب فوراً آن درخواست به اجرا در بیاید.

گل محمدی معتقد اســت هیچ یــک از وعده و 
وعیدهای مسئولان در قبال بازیکنان و کادر فنی 

این تیم انجام نشده است.
این حــرف یک بی انصافی بزرگ اســت، چه کســی به 
دوســتان وعده داده و حالا انجام نداده است؟ مسئولان 
استان، مدیران شــهری و مدیران ورزشی آستان قدس 
رضوی هر آنچه در توان داشــتند به کار گرفتند که من 
به عنوان متولی ورزش خراسان رضوی از تک تک آن ها 
تشکر می کنم. کاملاً درست است که مجموعه شهر خودرو 
به کمک ورزش خراسان و مشــهد آمده اما به این شکل 
نبوده که مسئولان استان دست روی دست بگذارند و هیچ 

کاری انجام نداده باشند. 

در برهه کنونی ســرمربی تیم از پرداخت نشدن 
پاداش ها و نبود زمین تمرین گلایه مند اســت و 
معتقد است هیچ کســی وعده های خود را عملی 

نمی کند؟
این حرف ها منطقی نیست، خود گل محمدی خوب به 
یاد دارد که اگر سال گذشته شهرداری در آن مقطع که 
پدیده قانوناً نمی توانســت پول تزریق کند جلو نمی آمد 
این تیم الان در لیگ برتر وجود نداشت. پس بهتر است 
بی انصافی نکنیم، از طرفی مگر آستان قدس رضوی کم 
همکاری کرده اســت، مگر اداره کل به درخواست های 
مدیران شــهر خودرو بی تفاوت بود؟ ما قبول داریم که 
گل محمدی نگران تیمش است اما با طرح این مباحث 

انحرافی نباید ذهن مردم را گمراه کنیم! آقای حمیداوی 
خودش بهتر از هر کسی می داند که ما برای ایجاد کمپ 
اختصاصی شهرخودرو چقدر مذاکره کردیم، چند جلسه 
با خود ایشان و هماهنگی شخص اســتاندار و مهندس 
رسولیان با مسکن شهرسازی و مدیران شهر جدید گلبهار 
داشتیم، دوستان فراموش نکردند که ما موافقت مسئولان 
شهر جدید گلبهار برای اختصاص زمین را گرفتیم، اما بعد 
خودشان گفتند گلبهار دور است بعد با شهرداری مشهد 
برای اختصاص زمین حرف زدیم که دوباره آقایان گفتند 
همان گلبهار بهتر است! پس بهتر است همه چیز را با هم 

قاطی نکنیم و بی انصافی نکنیم.

در حال حاضر ورزشگاه امام رضا)ع( به عنوان یکی 
از مدرن ترین ورزشگاه های کشور نیز اعلام آمادگی 
کرده است که با این مجموعه همکاری کامل داشته 
باشــد، اما مدیران این باشــگاه هنوز برای عقد 

قرارداد وارد عمل نشدند.
من خــودم در جریان این واقعیت هســتم که آســتان 
قدس رضوی و شخص آقای دکتر جواهری به چه میزان 
در این باره همکاری داشته است، دوستان ما با وجود اینکه 
زمین ورزشگاه امام رضا)ع( زیر کشت بود و در حال ترمیم 
بود زمین چمن را برای بازی دوستانه ذوب آهن در اختیار 
آن ها قرار دادند، که من در جریانم بابت آن بازی به زمین 
آسیب وارد شــد. ما نمی توانیم یک شبه که زمین ایجاد 

کنیم باید با منطق حرف زد و توقع داشت.

برخی منتقدان بر ایــن باورند که مصاحبه یحیی 
در این مقطع زمانی نوعی فرار به جلو است چون 
این تیم در نقل و انتقــالات عملکرد قابل قبولی 

نداشته است.
من به گل محمــدی به عنوان یک مربــی حرفه ای حق 
می دهم که نگران باشد اما قبل از این نگرانی باید در نظر 
داشته باشیم از چه شــرایطی به چه شرایطی رسیدیم. 
شهرداری مشهد هیچ وظیفه ای در قبال ورزش حرفه ای 
ندارد اما حالا که آن ها همکاری کردند و پیشقدم شدند 
که به کمک ورزش اســتان بیایند نباید بــا این جنس 
کلمات آن ها را منصرف کنیم. به جز شهرداری مجموعه 
استانداری، آستان قدس رضوی و مسکن و شهرسازی و 
مجموعه مدیریتی گلبهار نیز برای کمک به این مجموعه 
پیشقدم شدند پس بهتر است با آرامش کار را جلو ببریم و 

از تنش و حاشیه جلوگیری کنیم.

گل محمدی در بخش دیگــری از اظهاراتش به 
موضوع لغــو اردوی خارجی این تیــم به دلیل 
مخالفت وزارت ورزش اشاره کرده و مدعی است که 
برنامه های تاکتیکی اش مختل شده است، اما انگار 

اداره کل موافقت برگزاری این اردو را گرفته بود؟
بله من خودم به واسطه انجام این کار با معاون وزیر تماس 
گرفتم که در جواب به من اعلام شــد محدودیتی وجود 
ندارد. من شخصاً با آقای حمیداوی تماس گرفتم موضوع 
را اعلام کردم که حمیداوی به من گفت ما از اردوی تهران 

کاملًا راضی هستیم و خودمان از حضور در اردوی خارجی 
منصرف شــدیم. اما حالا موضوع به شکل دیگری مطرح 

می شود که به نظرم این رفتار زیاد جالب نیست. 

از فوتبال کمی فاصله بگیریــم، موضوع نماینده 
والیبال خراسان رضوی در لیگ برتر به دغدغه ای 
بزرگ برای علاقه مندان به این رشته تبدیل شده، 
درگیری مالک و سرمربی فصل گذشته و شکایت 
بازیکنان فصل قبل نیز این دغدغه ها را افزایش 
داده اســت، آیا با این تفاســیر ما در لیگ بعدی 

نماینده ای از خراسان رضوی خواهیم داشت؟
مشــکل خاصی وجود ندارد، قطعاً ما در لیگ برتر آینده 
نماینده خواهیم داشت و با قدرت از آن حمایت خواهیم 

کرد!

 در حالی که همه علاقه منــدان به ورزش و حوزه 
والیبال در شبکه استانی نظاره گر درگیری لفظی 
میان مدیرعامل و ســرمربی باشگاه بودند، با این 

وضعیت مالکیت تیم با چه کسی است؟
در خصوص درگیری مدیرعامل و سرمربی حرف شما را 
قبول دارم به همین خاطر از دوطرف خواســتم تا تعیین 
تکلیف نهایی هیچ اظهارنظری انجام ندهند، در خصوص 
مالکیت تیم هم منتظر تصمیم کمیته انضباطی فدراسیون 
هستیم، چون فدراسیون معتقد است که این باشگاه مجوز 
لازم را ندارد، با این حال کمیتــه انضباطی در خصوص 
این تیم تشکیل جلسه خواهد داد پس از تعیین تکلیف و 
روشن شدن سرنوشت بدهی دو میلیاردی به بازیکن فصل 
گذشته آن موقع فدراسیون در قبال موضوع مالکیت هم 

تصمیم گیری خواهد کرد.

ما فصل آینده در رقابت های لیــگ برتر والیبال 
نماینده ای خواهیم داشت؟

100 درصد. به احتمال زیاد فدراســیون والیبال امتیاز 
تیم را به اداره کل ورزش و جوانان خراسان رضوی واگذار 
می کند آن وقت ما بر اســاس صلاحیــت مجموعه های 
متقاضی تیم را به فرد یا مجموعه جدید می دهیم از این رو 

هیچ جای نگرانی نیست. 

در خصوص بســکتبال هم اخباری وجود دارد که 
احتمالاً خراسان رضوی دو نماینده در لیگ برتر 

خواهد داشت، آیا این موضوع را تأیید می کنید؟
ما سال گذشته آویژه صنعت را به عنوان نماینده استان 
خراسان در رقابت های لیگ برتر داشتیم، احتمالاً امسال 
در کنار این تیم یک نماینده دیگر هم خواهیم داشــت، 
تیم بسکتبال »پدافند رعد« آمادگی حضور در مسابقات 
لیگ برتر را دارد که من در جلسه ای که به اتفاق اعضای 
این تیم داشتم به آن ها پیشنهاد دادم که به عنوان دومین 
نماینده خراسان در یکی از شهرستان ها فعالیت خود را 
آغاز کنند و مسابقات لیگ برتر در یکی از شهرستان های 

استان برگزار شود.

گفت و گوی قدس با مدیر کل ورزش و جوانان درباره حواشی اخیر ورزش خراسان رضوی

»گل محمدی« انصاف داشته باشد

پیشنهاد جدید رئال؛ 150 میلیون پوند برای پوگبا
ورزش: براساس ادعای نشریه انگلیسی »سان« باشگاه رئال مادرید در صورتی که موفق 
به فروش گرث بیل شود با پیشنهادی 150 میلیون پوندی سراغ جذب هافبک فرانسوی 
منچستریونایتد خواهد رفت.گفته می شود گرت بیل در آستانه پیوستن به تیم جیانگسو 
سونینگ چین است که دستمزد یک میلیون پوند در هفته را به وی پیشنهاد داده است. 
این بازیکن ولزی که پس از 6 فصل حضور در رئال و کســب 14 عنوان قهرمانی با این 
تیم، دیگر جایی در برنامه های تاکتیکی زین الدیــن زیدان ندارد، با جدایی اش از جمع 

کهکشانی ها راه را برای پیوستن پوگبا به منچستریونایتد هموار خواهد کرد.

کالدرون: دنبال ساختن دو تیم در پرسپولیس هستم
ورزش: گابریل کالدرون، سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: به دنبال این هستم که در 
پرسپولیس دو تیم برای آینده و حال بسازم. گابریل کالدرون در پیامی به هواداران پرسپولیس 
پیش از آغاز لیگ گفت: سلام می کنم به هواداران عزیز پرسپولیس و به آن ها می گویم که ما به 
دنبال این هستیم که دو تیم داشته باشیم، یک تیم که برای قهرمانی خواهد جنگید و یک تیم 
متشکل از جوانان برای آینده تیم. ما جوانان خوبی داریم که باید آماده سازی خوبی را پشت سر 
بگذارند تا در آینده برای قهرمانی پرسپولیس تلاش کنند.وی افزود: ما بازیکنانی بزرگ و هوادارانی 

خیلی خوب را در اختیار داریم. دوران آماده سازی خیلی خوبی را هم پشت سر گذاشته ایم.

شجاع در کمیته انضباطی باشگاه
ورزش: مصاحبه ای از قول شجاع خلیل زاده مدافع پرسپولیس علیه ایرج عرب منتشر شد 
که خبر می رسد قرار است گزارش این مسئله به صورت رسمی به کمیته انضباطی باشگاه 
پرسپولیس برود تا آنجا در خصوص خلیل زاده تصمیم گیری شود. این در شرایطی است که ایرج 
عرب مدیرعامل باشگاه پرسپولیس از کمیته انضباطی این باشگاه خواسته تا با خلیل زاده برخورد 
کنند تا دیگر شاهد موضع گیری مستقیم بازیکنان علیه مدیریت و کادرفنی نباشند. شجاع در 
این مصاحبه صراحتا به سیاست های عرب در نقل و انتقالات حمله کرده و در دفاع از رفیعی 

گفته است چرا وقتی فهرست باشگاه پر بوده عرب اقدام به خرید بازیکن جدید کرده است.

کامیابی نیا دو بازی نخست را از دست داد
ورزش: کمــال کامیابی نیا هافبک تیم فوتبال پرســپولیس که با کشــیدگی از 
ناحیه همسترینگ روبه رو شــده این روزها مشــغول فیزیوتراپی است تا هر چه 
ســریع تر بتواند به تمرینات و بازی های تیمش اضافه شــود.کامیابی نیا از حدود 
10 روز دیگر قادر است برای تیم پرسپولیس به میدان برود و احتمالاً از یک هفته 
دیگر می تواند تمرینات ســنگین و گروهی را آغاز کند.به ایــن ترتیب کامیابی نیا 
 در دو بازی تدارکاتی پرســپولیس مقابل پیکان و نفت مســجد ســلیمان غایب 

خواهد بود.

حمیدرضا عرب: امید عالیشــاه دیروز به باشــگاه 
پرسپولیس رفت و دو ســال دیگر قراردادش را تمدید 
کرد. با او گفــت و گویی داشــتیم در چگونگی تمدید 

قرارداد و پیش بینی اش از فصل جدید لیگ 
برتر که با هم مرور می کنیم.

به باشگاه رفتی و بعد از گفت و گوی 
طولانــی برای یک فصــل دیگر 
قراردادت را تمدید کردی در این 

جلسه بین شما چه گذشت؟
من همیشــه تابع نظر مســئولان 
هستم. دلیلی نداشت که بخواهیم 
در این ماجرا حساســیت به خرج 
بدهیم. من به باشگاه رفتم و حرف 
زدیم در مورد شرایط قرارداد من 
و خوشــبختانه راحت به توافق 

رسیدیم.

تو بازیکن با تجربه و قدیمی 
هستی چه شد که پیش از 

این ها سراغت نیامدند؟
حتماً درگیری هایی بوده که سراغ 

من نیامده اند. کلًا مشــکلی نبود و 
نیســت و دیدید که در نخستین جلسه 

هم به توافق رسیدیم.

بعضی بازیکنان پرســپولیس بعد از 
دیدار با عرب لحن صحبت هایشان 

تغییر کرده بود. ماجرا چیست؟
ببینید این حاشــیه ها به تیــم ما لطمه 
می زند و نباید دنبال این مسائل باشیم. من 

شخصاً دوست داشتم پرسپولیس در آرامش 

باشد تا چهارمین قهرمانی پی در پی را هم بدست آوریم.

این حرف ها را درحالی به زبان می آوری که باشگاه 
روی تو نظر داشت و تمدید کردی

نمی توانم چیزی که در قلبم هست را کتمان کنم. من 
پرسپولیس را دوست دارم و سال ها برای این تیم بازی 

کردم. پرسپولیس تیمی بود که سبب پیشرفتم شد.

پرسپولیس لیگ نوزدهم ظرفیت 
قهرمانی دارد؟

قطعــاً دارد. مــا مربی بــزرگ و با 
تجربه ای را اســتخدام کردیم. از 
طرفی شــاکله تیم ما حفظ شده 
اســت. تیم خوبی هســتیم که 
می توانیم دوباره قهرمان شویم. 
ما یکی از بهترین تیم های لیگ 
خواهیم بود و شــک نکنید با 
کالدرون هم دنبــال قهرمانی 

هستیم.

اما شکست مقابل سایپا در 
جام شهدا با انتقادهایی همراه 

بود
ما باید جنبه باخــت در بازی های 
تدارکاتی را داشــته باشــیم. آن 
بازی ها جنبه آماده ســازی دارد. 
شما شک نکنید که با قدرت وارد 
لیگ می شویم. تیمی که سه فصل 
قهرمان لیگ شــده با هیبت یک 
تیــم مدعی وارد لیگ می شــود. 
ما شــخصیت قهرمانی دوباره را 

داریم.

رابین بایرنر/مترجم: امیرمحمد سلطان پور: در این 
تابســتان اتفاقات زیادی در خرید و فــروش و تجارت 
باشگاه های بزرگ فوتبال اروپا افتاد، اما چیزی که خود را 
به خوبی نشان داد این بود که باشگاه پاری سن ژرمن در 
نشان دادن اعتبار خود به عنوان یک غول فوتبال دچار 

مشکل شده است.
هشت سال بعد از آنکه شرکت سرمایه گذاری ورزشی قطر 
این باشگاه را خریداری کرد و با پرداخت پول های عجیب 
و غریب، ســتارگان مختلفی مانند زلاتان ابراهیموویچ، 
تیاگو سیلوا و به تازگی نیمار و امباپه را به پاریس آورد، 
اکنون این گونه به نظر می رسد که جریان ورود نام های 

بزرگ به این تیم متوقف شده است.

مقصدی برای بازیکنان درجه دوم
فصل گذشته دســتان پی اس جی به خاطر خطر نقض 
قانون فیرپلی مالی بسته شــد. این خطر به آن دلیل بود 
که خرج آن ها در سال 2017 از رقم 400 میلیون یورو که 
فقط برای خط حمله هزینه شد فراتر رفت و مجبور شدند 

سال بعد از آن دست به عصا راه بروند.
اما حالا در سال 2019 آن ها از این جهت مشکل خاصی 
نداشتند و این نمی تواند بهانه ای برای تابستان کم فروغ 
و ناموفق آن ها در جذب مهره های کلیدی باشد. نخست 
آن ها توســط بارســلونا برای جذب فرانکی دی یونگ 
شکســت خوردند و پس از آن یوونتوس با یک تنه، در 
جذب دیگر استعداد جوان هلندی یعنی ماتیاس دلیخت 
آن ها را به کنار زد. درست است که پاریسی ها بازیکنانی 
مانند آندر هررا، پابلو سارابیا و عبدو دیالو را جذب کردند 
و البته یک بازیکن نوجوان بســیار آینده دار مثل ژاوی 
سیمونز را از آکادمی بارسلونا ربودند، اما زمانی که صحبت 
از خریدهایی بشود که واقعاً کیفیت این تیم را بالا برده و 
هر باشگاهی در اروپا آرزوی داشتن آن ها را داشته باشد، 

آن ها ناموفق بودند.
تصویر ذهنی همگان از پاری ســن ژرمــن قطعاً یکی 
از عوامل تأثیرگذار بوده اســت. عملکــرد ضعیف برای 
چندمین سال پیاپی در لیگ قهرمانان اروپا که همیشه 
موفقیت در آن اصلی ترین هدف پــروژه ناصر الخلیفی 
و همکاران قطری اش بوده اســت بخصوص فروپاشی 
در ســال 2017 مقابل بارســلونا و فصل گذشته مقابل 
منچســتریونایتد، شــکنندگی این تیم در بطن خود را 

نشان داده است.

بازیکن سالاری مدرن
شاید مهم تر از نتایج داخل زمین، شکل رفتار باشگاه در 
مقابل بازیکنانش بیشترین ضربه را بزند. آن هایی که از 
بیرون پاریس را به تماشا نشسته اند به خوبی می بینند 
که نیمار در دو سال گذشته در داخل و بیرون زمین هر 
گربه ای که دلش خواســته رقصانده است. شکلی که او 
در این مدت با رفتار غیر حرفه ای خود گردن باشگاه را 
گرفته، کاملًا خلاف آن انگیزه های رؤیایی باشگاه بوده 
و سیگنال های بدی را برای ورودی های احتمالی آینده 
می فرستد. با اینکه انتخاب دوباره فردی سخت گیر مثل 
لئوناردو برزیلی به عنوان مدیر ورزشــی باشگاه عاملی 
کنترل کننده توسط این باشگاه محسوب می شود، اما 
نیمار با رفتار خود سایه سنگینی بر پی اس جی انداخته 
که احتمالاً باعث می شــود در نهایت این باشگاه ستاره 
خود را از دســت بدهد و دوباره بــه نیوکمپ بازگردد؛ 
هزینه ای کــه البته اگر موجب بازگردانــدن اعتبار به 
پاریسی ها شود بهتر اســت که هر چه زودتر پرداخت 

گردد.
نیمار تنها بازیکنی نبود که در ماه های اخیر با پاریسی ها 
بازی کرده است؛ آدرین رابیو با باشگاه دچار مشکل جدی 
شد و مدت ها در تمرینات حاضر نمی شد تا باشگاه را به 
شــکل رایگان به مقصد یوونتوس ترک کرد؛ اتفاقی که 
انتقاد توخل سرمربی پاریس را نیز به خاطر عدم توازن 
لازم در پشت صحنه باشگاه به همراه داشت. حتی یک 
پاریســی متعصب مثل امباپه نیز وقتی که می خواست 
جایزه بهتریــن بازیکن لیگ فرانســه را دریافت کند به 
صورت علنی اعلام کرد به دلایل حرفه ای شاید در آینده 

ای نامشخص دیگر در این باشگاه نباشد.

»لئوناردو« آخرین ناجی
با این بازی هایی که در دید عوام در مقابل باشگاه انجام 
دادند، به هیچ عنوان پاری سن ژرمن به عنوان محیطی 
حرفه ای، شــاد و باثبات برای ستارگان برای رسیدن به 
بالاترین درجه موفقیت که عاملی مهم تر از پول پرداختی 
محسوب می شود، معرفی نشده است. حالا لئوناردو هر 
چند دیر اما به این باشگاه بازگشته تا جلو خونریزی بیشتر 
آن ها را بگیرد. هدف او برای سال آینده برگرداندن اعتبار 
و احترام از دســت رفته به این باشگاه و کاهش صدمات 
موجود اســت، و همین عوامل نشان می دهد که چگونه 
باشگاه پی اس جی یک کشتی در حال غرق شدن است.

عالیشاه بعد از تمدید با پرسپولیس در گفت و گو با قدس:

برای چهارمین قهرمانی ماندم
چگونه »پی اس جی« دیگر توانایی جذب و نگهداری ستارگان را ندارد

کشتی »الخلیفی« در حال غرق شدن!

ورزش: جوانان دوست داشتنی والیبال ایران در فینال مسابقات 
جهانی 2019 به میزبانی منامه بحرین مقابل ایتالیا ایستادند و 
توانستند با یک نمایش بی نظیر 3 بر 2 از سد حریف خود عبور 

کنند و به طلای زرین این مسابقات دست پیدا کنند.
شاگردان بهروز عطایی با اینکه در طول مسیر خود برای راهیابی 
به فینال دو شکست را مقابل ایتالیا و روسیه متحمل شده بودند، 
اما برد 3 بر صفر و شگفت انگیز آن ها برابر برزیل نشان داد که 
می توانند دست به کارهای بزرگ تری هم در نخستین فینال 
تاریخ جوانان والیبال ایران بزنند. بهروز عطایی ســرمربی تیم 
جوانان ایران بعد از کســب عنوان قهرمانی جهان گفت: بازی 
سختی داشتیم که قابل پیش بینی بود. بچه ها همه تلاش خود 
را کردند تا بهترین نتیجه را کسب کنیم و بازیکنان مزد زحمات 
چند ماه گذشته خود را گرفتند. این موفقیت را به جامعه بزرگ 
والیبال ایران تبریک می گویم.وی در واکنش به این موضوع که 

با توجه به دو شکست ایران کسی از شما انتظار قهرمانی نداشت، 
افزود: نباید زود قضاوت کنیم. با برنامه در مسابقات حاضر شدیم 
و نتایج را به خوبی پیش بردیم و با یک استراتژی درست به فینال 
رسیدیم و در فینال نیز با برنامه بازی کردیم و تیم بی شکست را 
از پیش رو برداشتیم و می توانستیم 3 بر یک برنده باشیم. آن ها 
نیز با برنامه بودند و از کشوری صاحب والیبال هستند، اما تیم ما 
مزد زحمات خود را گرفت. عطایی درباره نقش ولاسکو در این 
دیدار و کمک او به تیم ایتالیا، گفت: چند مرتبه تاکتیک خود را 
تغییر دادیم و ترکیب را جا به جا کردیم. استنباط من این است 
که ولاسکو به کادرفنی ایتالیا مشورت می داد و آنالیزورهای ما نیز 
این موضوع را به ما اطلاع دادند. ما برنده جنگ تاکتیک ها شدیم.

سرمربی تیم ملی والیبال جوانان ایران در پایان افزود: برد را به 
مردم تقدیم می کنم. خوشــحالم که مردم ایران با این نتیجه 

خوشحال شدند.

ورزش: از زمان مطرح شدن نام کمک داور ویدیویی در ایران، شرکت های مختلفی برای 
تهیه این سیستم در ایران و کمک به داوری اعلام آمادگی کردند و حتی رقابت زیادی هم 
برای عرضه  آن با قیمت کمتر داشتند تا فدراسیون فوتبال را مجاب کنند که با آن ها قرارداد 
ببندند. تعداد زیاد این شرکت ها، دست فدراسیون فوتبال و کمیته داوران را باز گذاشته بود 

تا با اطمینان خاطر و خیالی راحت سیستم مدنظرشان را انتخاب کنند.
آمدن محمدصالح ســوبخدین مالزیایی، مدرس بین المللی AFC به ایران برای حضور 
در کلاس های VAR زمان مناسبی بود تا سیستم های پیشنهادی شرکت های مختلف 
را بررســی و یکی را به فیفا معرفی کنند تا در لیگ های نوزدهم و بیســتم از آن استفاده 

شود. پیگیری های خبرنگار ایسنا و صحبت با این مدرس بین المللی نشان داد که سیستم 
شرکت های مختلف خیلی هم مناســب نیســتند و معرفی آن ها به فیفا نمی تواند نظر 
مثبت کمیته داوران این نهاد را جلــب کند.البته ایراداتی که این مدرس مالزیایی گرفت 

به نرم افزارهای VAR نبود بلکه به دلیل امکانات ســخت افزاری موجود در ایران بود؛ از 
مانیتورهای نشــان دهنده تصاویر گرفته تا دوربین های ضبط کننــده تصاویر. در حالی 
سوبخدین از این دوربین ها انتقاد کرد که فیفا راضی شده بود حتی از دوربین های پخش 

تلویزیونی در VAR استفاده شود. 
حال این کمبودها باعث شــده همان طور که هدایت الله ممبینی، رئیس کمیته داوران 
گفت، فدراسیون با یکی از شرکت های پیشنهادی فیفا برای کمک داور ویدئویی مذاکره 
کند و هزینه ای بین 60 تا 300 هزار دلار برای هر سیســتم هزینه کند تا آن را به ایران 
بیاورد. البته این فقط یکی از قدم های ابتدایی اســتفاده از VAR در داوری فوتبال ایران 
است و تاییدیه فیفا و معرفی داورانی با مدرک قضاوت با VAR دیگر مراحل 9 ماهه آمدن 

این تکنولوژی به ایران است.
با تمام این مشــکلات و موانع موجود و البته عزم جدی کمیتــه داوران برای راه اندازی 
کمک داور ویدئویی در ایران، باید دید سرانجام چه زمانی پای این تکنولوژی به ایران باز 

خواهد شد.

ورزش: علی کریمی ستاره پیشین فوتبال ایران حمله تازه ای 
به فدراسیون فوتبال و مهدی تاج داشت.لیگ برتر هنوز شروع 
نشده و زمان آغاز آن هم مشــخص نیست. رئیس فدراسیون 
روز گذشته از اجرا شدن چند شرط برای برگزاری لیگ خبر 
داد. علی کریمی ســتاره پیشــین تیم ملی در حمله ای تازه 
به فدراســیون فوتبال و مهدی تاج در کانــال ارتباطی خود 
نوشت:»شما و داور دستتون 10 ، 12 ساله در راس این فوتبال 
بودین، الان تازه یادتون افتاده امکانات فوتبالمون مناســب 
لیگ حرفه ای نیست؟ توی این ســال ها چیکار می کردین؟ 
واقعاً شما ها می تونین بی خیال لیگ بشین؟ قرارداد تبلیغات 

محیطی چی میشه واسه امسال؟ راستی پول تبلیغات محیطی 
فصل 97-9٨ چی شــد رئیس؟ شنیده می شــه می خواین 
ســازمان لیگ رو تعطیل کنید و به صورت کمیته که زیر نظر 
فدراسیون باشــه، اداره کنید، درســته؟حاجی بابا الان هم با 
سازمان لیگ یا بدون آن هم ، همه چیز دست خودته. البته با 
این مدیرایی که توی فوتبال هستن باید هم تو و داور دستت در 
این فوتبال باشید و بمونید. مدیر عامل هایی که از بی پولی داره 
ضجه میزنن و توی سر خودشون، چه جوری هست که هیچ 
کدومشون تکلیف تبلیغات محیطی لیگ رو روشن نمی کنن و 

حق باشگاهشونو نمیگیرن؟

تیم ملی والیبال جوانان چگونه در جهان تاریخ ساز شد؟

قهرمان جنگ تاکتیک ها

 سیستم VAR ایرانی رد شد؛
 هزینه 300 هزار دلاری

ضد  حمله

رکورد جدید سردار؛ سریع ترین گل در اروپا
ورزش: سردار آزمون سریع ترین گل یک لژیونر ایرانی را در بازی مقابل 
اورنبورگ به ثمر رساند.آزمون که هفته  گذشته هم موفق شده بود برای 
زنیت گلزنی کند، اینبار در ثانیه یازدهم بازی مقابل اورنبورگ برای تیم 
خود گلزنی کرد.گل ثانیه یازدهم سردار آزمون، سریع ترین گلی است 

که یک لژیونر ایرانی به ثمر رسانده.

کریمی در استقلال ماندنی شد
ورزش: مسئولان باشگاه استقلال مذاکرات زیادی برای تمدید قرارداد 
علی کریمی، هافبک فصل گذشــته این تیم انجام دادند، اما به نتیجه 
نرسیدند و حتی شایعاتی درمورد حضور کریمی در فوتبال اروپا مطرح 
شد ولی درنهایت این بازیکن  دیروز با مســئولان باشگاه برای تمدید 
قراردادش به توافق رســید و فصل آینده هم پیراهن استقلال را به تن 
می کند.حالا باید دید، در حالی که بازیکنان اســتقلال فصل بدنسازی 
را پشت سر گذاشــته اند و کریمی هم در این تمرینات شرکت نکرده، 

واکنش استراماچونی به این موضوع چه خواهد بود.

شکست ریوآوه در نخستین حضور مهدی طارمی
ورزش: تیم ریوآوه پرتغال در دیداری تدارکاتی برابر تیم فامالیکائو که 
در لیگ برتر این کشور حضور دارد شکست 2 بر یک را پذیرا شد. موریرا، 
زننده تنها گل تیم ریوآوه در دقیقه 63 بود. گل های تیم فامالیکائو نیز در 
دقایق 11 و 72 به ثمر رسیدند.مهدی طارمی، ملی پوش ایرانی که هفته 
گذشته با عقد قراردادی از الغرافه قطر به ریوآوه پرتغال پیوسته بود در 

دیدار تدارکاتی تیم جدیدش از دقیقه 63 وارد میدان شد.

بازیکن مغضوب استقلال به این تیم بازگشت 
ورزش: محســن کریمی هافبک - مهاجم تیم فوتبال استقلال که به 
دلیل غیبت در تمرینات توســط آندره آ اســتراماچونی کنار گذاشته 
شــده بود، بار دیگر پس از صحبت های مسئولان اســتقلال با آندره آ 
اســتراماچونی، به تمرینات این تیم بازگشــت. هنوز مشخص نیست 
که قرارداد کریمــی در صورت تأیید اســتراماچونی برای فصل آینده 

چطور خواهد بود.

پیشنهاد آبی ها به مدافع سوریه ای
ورزش: به نقل از ســایت عربی کوره، موید العجان مدافع ســوریه ای 
مورد توجه باشگاه استقلال قرار گرفته است. سایت عربی کوره در این 
باره نوشــت که این بازیکن از باشگاه اســتقلال و دو باشگاه مصری در 
تابستان پیشنهاد داشته و به بررسی آن ها خواهد پرداخت.العجان در 
فصل 201٨-2017 در لیگ مصر و برای الزمالک بازی کرد. او در این 
تیم دچار آسیب دیدگی از ناحیه رباط صلیبی شد و 6 ماه خانه نشین 
شد.العجان بعد از الزمالک راهی لیگ اردن شد و برای الجزیره به میدان 
رفت و بعد از آن هم پیراهن نیروی هوایی عراق را بر تن کرد. اکنون باید 

دید که مقصد بعدی او چه تیمی خواهد بود.

2 پرسپولیسی دیگر خط خوردند
ورزش: پس از کنار گذاشتن سروش رفیعی، شایان مصلح و مهدی شریفی از 
تیم پرسپولیس، حالا گابریل کالدرون سرمربی این تیم نام دو بازیکن دیگر را 
هم از فهرست تیمش خط زد.ابوالفضل درویشوند و سعید کریمی دو بازیکن 
جوان تیم پرسپولیس با نظر کالدرون از این تیم کنار گذاشته شدند و دیگر 
اجازه حضور در تمرینات را ندارند.قرار است وضعیت این دو بازیکن پس از 

جلسه با مسئولان باشگاه پرسپولیس مشخص شود.

1۹ داور و کمک داور لیگ برتری مردود شدند
ورزش: دوره توجیهی و دانش افزایی پیش فصل داوران و کمک داوران 
لیگ برتر فوتبال از 5 مردادماه زیر نظر محمدصالح سوبخیدین، مدرس 
فیفا در هتل آزادی آغاز شد و شرکت کنندگان بعدازظهر شنبه آمادگی 
جسمانی خود را در ورزشگاه دستگردی برگزار کردند.برهمین اساس از 
127 داور شرکت کننده شامل: 45 داور و ٨2 کمک داوربودند که 9 داور 
و 10 کمک داور نتوانستند این تست ها را با موفقیت پشت سر بگذارند. 

دوره فوق تا روز سه شنبه ٨ مردادما ماه ادامه خواهد داشت.

رقابت سرخ آبی برای صفا هادی
ورزش: هافبک دفاعی تیم ملی عراق مورد توجه استقلال و پرسپولیس 
قرار گرفته است. بازیکن 20 ساله ای که توانایی بازی در چند پست را 
دارد. صفا هادی پس از دو مقطع مذاکره با استقلال، در این فصل بیشتر 
از همیشه به این تیم نزدیک شده است. با توجه به جدایی احتمالی روزبه 
چشمی، هادی می تواند جایگزین مناســبی برای او باشد. همچنین با 
طولانی  شدن روند مذاکرات این بازیکن با استقلال، شنیده شده صفا 
هادی به پرسپولیس هم پیشنهاد شــده است. البته با ترافیک سنگین 
خط دفاعی پرســپولیس، احتمالاً کالدرون او را بــرای هافبک میانی 

می خواهد.

منهای فوتبال

 معافیت والیبالیست های 
تیم  ملی جوانان از سربازی

ورزش: درپــی قهرمانی تاریخی اعضای تیم  ملــی والیبال جوانان در 
مسابقات جهانی، رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای 
مسلح شرط بهره مندی اعضای این تیم از معافیت سربازی را تشریح کرد. 
سردار موسی کمالی درباره اینکه آیا این افراد از سربازی معاف می شوند 
یا خیر، اظهار کــرد: برابر مقررات امکان معافیت این افراد از ســربازی 
وجود دارد، اما شرط آن این است که فرد مشمول خدمت سربازی بوده 
و اصطلاحاً وارد سن مشمولیت شده باشد. یعنی سن باید از 1٨ سال و 
یک روز به بالا باشد. کمالی درباره آن دسته از والیبالیست های جوانی که 
سنشان کمتر از 1٨ سال است، اظهار کرد: این افراد با توجه به اینکه به سن 

مشمولیت نرسیده اند، شامل این مقررات نخواهند شد.

گرندپری زاگرب
سعید ملایی برنزی شد

ورزش: سعید ملایی، تنها نماینده جودو ایران در گرندپری زاگرب و 
دارنده مدال های طلا و برنز جهان، در دیدار رده بندی برابر سئونگ سو 
لی از کره جنوبی به روی تاتامی رفت و پس از سه دقیقه و 49 ثانیه حریف 

خود را ضربه فنی کرد و به مدال برنز رسید.
ملایی در مرحله نیمه  نهایی مقابل آنتونی ولــوس از کانادا و دارنده دو 
طلای پان آمریکن پس از 6 دقیقه مبارزه شکســت خورد و از رسیدن 

به فینال بازماند.

تدبیری که به سرانجام نرسیده است
اجرای سیاست »سکه زدایی« در وزارت ورزش

مهر: وزارت ورزش که اصلاح آیین نامه تجلیل از قهرمانان را در دستور 
کار قرار داده قصد دارد موضوع حذف سکه و تقدیر از مدال آوران بر اساس 

امتیاز را در مورد المپیک توکیو و مدال آورانش هم اجرا کند.
شورای معاونان وزارت ورزش برای هر دوره بازی های المپیک و پارالمپیک 
و بر اساس آیین نامه تجلیل از قهرمانان، پاداشی ویژه مدال آوران این 
بازی ها و تجلیل از آن ها تعیین می کند. »سکه« پایه و ملاک تعیین پاداش 
در تمام ادوار بازی های المپیک و پارالمپیک و حتی بازی های آسیایی و 
پاراآسیایی بوده درحالی که به تازگی تأمین بودجه لازم برای پاداش های 
مصوب - مطابق با قیمتِ روز سکه - مسئولان تصمیم گیرنده را دچار 

چالش هایی جدی کرده است.

حق پخش NBA در چین: 1.5 میلیارد دلار !
ورزش: بر اساس گزارش های منتشر شــده از سوی رسانه های چینی، 
شرکت تن سنت با عقد قراردادی به ارزش باورنکردنی 1.5 میلیارد دلار، 
قرارداد حق پخش رقابت های NBA در خاک چین را از سال 2020 تا 
2025 به خود اختصاص داده است.تن سنت در سال 2015 نیز قرارداد 
مشابهی با لیگ NBA امضا کرده و حق پخش انحصاری تصاویر مسابقات 
این لیگ در خاک چین را از آن خود کرده بود. اما مبلغ قرارداد تن سنت 
در سال 2015 یک سوم قرارداد فعلی یعنی 500 میلیون دلار بوده است.

مدال نقره رکابزن امید ایران در کوهستان قهرمانی آسیا
سهمیه المپیک از دست رفت

ورزش: در سومین و آخرین روز مسابقات دوچرخه سواری قهرمانی 
آســیا در ســال 2019، مســابقه کراس کانتری آقایان رده سنی 
بزرگسالان و امید آغاز شد و فراز شــکری، فرزاد خدایاری و پرویز 
مردانی در رده ســنی بزرگســالان و علی ظهراب زاده در رده سنی 
امیدها در خط اســتارت قرار گرفتند.در بخش کراس کانتری رده 
امید، علی ظهراب زاده  توانســت بعد از نماینده قزاقستان در رتبه 
دومی قرار بگیرد و صاحب مدال با ارزش نقره شود، نماینده ژاپن نیز 
سوم شد. این برای نخستین بار در تاریخ دوچرخه سواری است که 
نماینده ایران صاحب مدال در رده سنی امید می شود .در رده سنی 
بزرگسالان نیز فرزاد خدایاری پنجم شد و بهترین نتیجه را در بین 

ملی پوشان کشورمان کسب کرد.
درصورتی که یکی از نمایندگان ایران در رده بزرگسالان قهرمان می شد 
می توانست سهمیه المپیک 2020 را بدست آورد و اکنون دیگر شانس 

کسب سهمیه المپیک هم برای ایران از دست رفت.

در ریتینگ زنده فدراسیون جهانی
 فیروزجا، نخستین سوپر استاد بزرگ 

شطرنج ایران شد
ورزش: علیرضا فیروزجا با ریتینگ 2 هزار و 6٨5 و در دور سیزدهم لیگ 
شطرنج ترکیه مقابل وگار اسدلی با ریتینگ 2 هزار و 502 از آذربایجان به 
پیروزی رسید و ریتینگ زنده این شطرنج  باز از مرز 2 هزار و 700 گذشت و 
توانست برای نخستین  بار در ایران عنوان سوپراستاد بزرگی را کسب کند. 
فیروزجا در لیگ شطرنج ترکیه برای تیم تاتوان رقابت می کند. این تیم 

توانست عنوان قهرمانی این رقابت ها را کسب نماید.

حمله تازه علی کریمی به فدراسیون فوتبال
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آگهی تغییرات شرکت پدیده سازان آذرخش نور با مسئولیت محدود 
به شماره ثبت 379094 و شناسه ملی 10320291459

به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1397,04,25 تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د : امیر شهرام وکیل التجار به شماره ملی 
0071579133 با دریافت کلیه سهم الشرکه خود به مبلغ 990000 ریال از صندوق شرکت از ردیف شرکاء خارج گردید سرمایه شرکت از 
مبلغ 1990000 ریال به مبلغ 1000000 ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در اساس��نامه اصلاح گردید. لیس��ت شرکاء پس از کاهش به شرح 
ذیل می باشد : مژگان صفر آبادی فراهانی به شماره ملی 0068553633 دارای مبلغ 990000 ریال محمود صفرآبادی فراهانی به شماره 

ملی 0519885007 دارای مبلغ 10000 ریال
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )546832(
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آگهی تغییرات شرکت صفر یک ایده همراه با مسئولیت محدود به شماره ثبت 362770 و شناسه ملی 10320145998
ب��ه اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی فوق الع��اده مورخ 1397,02,15 تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د : پیام محس��نی زنوزی به ش��ماره ملی 
0452585880 با پرداخت مبلغی به صندوق ش��رکت س��هم الش��رکه خود را به مبلغ 110000 ریال افزایش داد . میهاد ش��یخی به شماره 
ملی 6289728520 با پرداخت مبلغ 10000 ریال به صندوق ش��رکت در ردیف ش��رکاء قرار گرفت . س��رمایه شرکت از مبلغ 1000000 ریال 
به مبلغ 1030000 ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساس��نامه اصلاح گردید. لیس��ت ش��رکاء پس از افزایش به شرح ذیل می باشد: 
محمد س��عید بهلولی به ش��ماره ملی 4284920928 دارای مبلغ 860000 ریال س��حر تمدن نژاد به ش��ماره ملی 0062995561 دارای مبلغ 
50000 ریال پیام محس��نی زنوزی به ش��ماره ملی 0452585880 دارای مبلغ 110000 ریال میهاد ش��یخی به ش��ماره ملی 6289728520 

دارای مبلغ 10000 ریال
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )546828(

س
,9
80
56
67

آگهی تغییرات شرکت سازمند سازان پیشگام با مسئولیت محدود 
به شماره ثبت 159208 و شناسه ملی 10102019000

به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1398,01,25 تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د : آقای مهدی بنگری به شماره 
ملی 0047783230 به سمت عضو و رئیس هیئت مدیره ، آقای هادی بنگری به شماره ملی 0053356047 به سمت عضو و نایب رئیس 
هیئت مدیره و آقای آرش طبس��ی به ش��ماره ملی0057144011 به س��مت عض��و هیئت مدیره و مدیر عامل برای م��دت نامحدود انتخاب 
گردیدند. کلیه اس��ناد و اوراق بهادار و تعهدآور ش��رکت از قبیل چک ، س��فته ،بروات ،قراردادها و عقود اس��لامی با امضای هریک از 

اعضای هیئت مدیره به تنهایی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )546823(
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آگهی تغییرات شرکت پارس فرا نشر ثریا شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 57124 و شناسه ملی 14005575085
به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1397,05,20 و به استناد نامه شماره 97,306635مورخ 1397,05,27اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اس��لامی خراس��ان رضوی تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای امید عابدشاهی. به ش��ماره ملی 0943001188 به سمت رئیس هیئت مدیره . 
آقای علی انصاری به شماره ملی 0919358675 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره . آقای محمد خلیل زاده به شماره ملی0942571355 
به سمت عضو هیئت مدیره . آقای مرتضی طلوع نداف به شماره ملی0942571355 به سمت عضو هیئت مدیره . آقای احسان جوانشیر 
به شماره ملی0945492529به سمت مدیرعامل به عنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند و اوراق عادی و اداری 
با امضای مدیرعامل به همراه مهرش��رکت و کلیه اس��ناد و اوراق بهادار و تعهدآور ش��رکت به امضاء رئیس هیئت مدیره به همراه مهر 

شرکت دارای اعتبار می باشد.
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )544943(
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آگهی تغییرات شرکت پدیده سازان آذرخش نور با مسئولیت محدود
 به شماره ثبت 379094 و شناسه ملی 10320291459

به اس��تناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1397,04,25 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مژگان صفر آبادی 
فراهانی به شماره ملی 0068553633 به سمت رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل محمود صفرآبادی فراهانی به شماره ملی 
0519885007 به س��مت عضو هیئت مدیره برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند . کلیه اوراق و اس��ناد بهادار و تعهدآور از 
قبیل چک، س��فته، بروات، قراردادها و عقود اس��امی و نیز کلیه اوراق و اس��ناد عادی و اداری با امضای مدیرعامل و رئیس 

هیئت مدیره به همراه مهر شرکت معتبر می باشد.
سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )546831(
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آگهی تغییرات شرکت مهندسی مهراز ابنیه سیس با مسئولیت محدود
 به شماره ثبت 413606 و شناسه ملی 10320653973

به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1397,06,25 تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د : پدرام علیرضائی به ش��ماره 
مل��ی 0065941764 ب��ه س��مت رئیس هیئ��ت مدیره - حامد چگینی به ش��ماره ملی 0530649225 به س��مت نایب رئی��س هیئت مدیره                                   
- هاش��م چگن��ی به ش��ماره مل��ی6179537046 به س��مت عضو هیئ��ت مدی��ره - علیرض��ا علیرضائی به ش��ماره مل��ی 0039989178 به 
س��مت عض��و هیئت مدی��ره - میرقوام زمانی به ش��ماره ملی 3781945499 به س��مت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره )خارج از ش��رکاء(

-علی شریعت راد به شماره ملی 1756057494 به سمت عضو هیئت مدیره )خارج از شرکاء( - نادرفخاری به شماره ملی 0451244907 
به سمت عضو هیئت مدیره )خارج از شرکاء( انتخاب گردیدند. 

سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )546830(
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آگهی تغییرات شرکت خدماتی درسان کار غرب سهامی خاص 
به شماره ثبت 208615 و شناسه ملی 10102501369

به اس��تناد صورتجلس��ه هیئت مدیره مورخ 1396,11,17 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - احمدرضا مقیمی هنجنی بشماره ملی 0048297399 
به سمت مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره و معصومه علیخانی بشماره ملی 0047747668 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره و امیررضا 
مقیمی هنجنی بشماره ملی 0015220435 به سمت عضو هیئت مدیره تعیین گردیدند. - کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهد آور شرکت 
از قبیل چک، س��فته، بروات، قراردادها و عقود اس��امی و بطور کلی هرگونه قراردادی که برای شرکت ایجاد تعهد نماید با امضاء منفرد 

مدیرعامل همراه با مهر شرکت معتبر میباشد. 
سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )546827(
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آگهی تغییرات شرکت خدماتی درسان کار غرب سهامی خاص
 به شماره ثبت 208615 و شناسه ملی 10102501369

ب��ه اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی بطور ف��وق العاده م��ورخ 1396,11,17 تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د : - احمدرضا مقیمی هنجنی 
بشماره ملی 0048297399 و معصومه علیخانی بشماره ملی 0047747668 و امیررضا مقیمی هنجنی بشماره ملی 0015220435 بعنوان 
اعضاء هیئت مدیره برای مدت دو س��ال انتخاب گردیدند. - موسس��ه حسابرس��ی و خدمات مدیریت حس��اب گس��تر پویا به شناسه ملی 
10100473895 بسمت بازرس اصلی و محمد حسین ذوقی بشماره ملی 0046827171 بسمت بازرس علی البدل برای مدت یک سال مالی 

انتخاب گردیدند. - ترازنامه و حساب سود وزیان شرکت منتهی به سال مالی 1395 به تصویب رسید.
سازمان ثبت اسنادواماک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )546826(
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فرهنگ و هنر

خبر

كارگردان «داش آكل»:
پويانمايى فقط براى مخاطب كودك نيست

 نشست نقد و بررسى 
«داش  پويانمايــى 
مهرانى،  هاجر  با حضور  آكل» 
كارگــردان و مرتضى نائيجى، 
بك گرانــد در پرديس هويزه 

برگزار شد. 
هاجر مهرانى در ابتداى اين نشســت درخصوص شــكل گيرى اين 
پويانمايــى گفــت: اين موضــوع در ابتدا يك جرقه بــود. وقتى در 
دانشگاه كلاس عروسك سازى داشتيم، بايد يك عروسك اسلوموشن 
مى ساختيم. من داش آكل را انتخاب كردم و براى ساختن عروسك 
آن مى خواســتم پرنده اى را داخل يك قفــس درون بدن آن جاى 
دهم. براى همين قفسى با يك پرنده خريدم و در زير كت داش آكل 
قرار دادم. وقتى اين عروســك را ساختم، با خودم گفتم اين داستان 
مى تواند نماد داشــته باشد و بعد با خانم چالش صحبت كردم. البته 

اول نمكى را ساختيم و پس از آن به سراغ داش آكل آمديم.
وى در پاســخ به اين پرســش كه چرا از پويانمايى دو بعدى  براى 
اين كار اســتفاده كرديد، اظهار داشــت: انيميشن دو بعدى قدمت 
زيادى دارد. شــايد علاقه من شخصى باشد اما اين نوع انيميشن به 
فرش دســتباف مى ماند. افرادى كه در اين زمينه كار مى كنند، كم 
نيســتند و اگر از نظر مالى و شغلى تأمين شوند يعنى زمينه كارى 
برايشان فراهم شــود، اين نوع پويانمايى هم جاى رشد زيادى دارد. 
درحال حاضر بيشــتر پويانمايى هاى كشور ژاپن دوبعدى هستند و 
آن ها توانســته اند پيشــرفت كننــد، چون اين پويانمايى برايشــان 
درآمدزايى داشــته است. مشكل ما اين است كه چنين بسترى براى 

رشد انيميشن دوبعدى نداريم.
وى در خصوص اينكه چرا اين انيميشــن بــا مخاطب كودك هيچ 
ارتباطى برقرار نمى كند، گفت: انيميشن فقط براى مخاطب كودك 
نيست و قرار نيســت همه انيميشن ها براى مخاطب كودك ساخته 

شود.
مهرانى با اشاره به اينكه پويانمايى دو بعدى چندان در ايران شناخته 
شــده نيست، افزود: داش آكل متعلق به مخاطب بزرگسال است كه 

در كنار ديگر فيلم هاى اكران تيرگان قرار گرفته است.
وى درپاسخ به اين پرســش كه در «داش آكل» چه اقداماتى براى 
جذاب شدن داســتان انجام داديد، افزود: ما تلاش كرديم در روايت 
خودمان تقدس مادر مرجان را زير ســؤال ببريم و در واقع او را جزو 
شــخصيت هاى اصلى  و محورى قرار داديــم؛ اين جزو تفاوت هايى 
اســت كه در كار ما نسبت به داســتان اصلى و فيلم آقاى كيميايى 

وجود دارد.
مهرانى درباره اســتفاده از شخصيت ســياه در اين پويانمايى گفت: 
علاقه شخصى من به نمايش هاى روحوضى سبب شد شخصيت سياه 
هــم به اين اثر وارد كنيم، اما اگر قرار بود دوباره اين كار را بســازم 

زمان اين حضور را كمتر مى كردم.
وى درباره موســيقى كارش گفت: من و خانــم چالش در كار قبلى 
«نمكــى» نيز با يكديگر همكارى كرديــم و اين همكارى همچنان 
ادامه دارد، حتــى در كار جديدم هم با يكديگر كار مى كنيم. ازآنجا 
كه نويســندگى كار را با هم برعهده داريم و او موسيقى فيلم را نيز 
انجام مى دهد، حين ســاخت يك اثر مى توانيــم مديريت كنيم كه 
مثلاً كجا بار احساســى فيلم برپايه موســيقى است يا كجا را بايد با 
ديالوگ پيش ببريم. اين همكارى يك اتفاق خوب و خوش شانســى 
من بوده اســت، چون مى توانيم هماهنگ پيش برويم؛ ضمن اينكه 
موســيقى جايگاه خودش را در فيلم پيدا مى كند. در بيشــتر مواقع 
پس از اينكه انيميشن ساخته مى شود، از آهنگساز مى خواهند براى 
آن فيلم موســيقى بســازد و اين موضوع به كار لطمه مى زند. اگر از 
همان ابتدا كه فيلم نامه درحال نوشتن است، آهنگساز هم وارد پروژه 
شود و در جريان كار قرار بگيرد، در نهايت اثر بهترى ارائه مى شود.

احسان عليخانى و تهيه كنندگى سينما
پروانه  شوراى صدور   
جلســه  در  ســاخت 
اخير بــا توليد ســه فيلم نامه 
موافقت كــرد كه يكى از آن ها 
احســان  تهيه كنندگــى  بــه 

عليخانى خواهد بود.
به نقل از روابط عمومى ســازمان امور ســينمايى و سمعى بصرى، 
فيلم نامه هاى «ريش قرمز» به تهيه كنندگى محمدرضا تخت كشيان، 
كارگردانى و نويســندگى ماكان عاشــورى پاشــاكى، «پــروا» به 
تهيه كنندگــى محمدرضا مصباح، كارگردانى و نويســندگى مهران 
مهدويان و «برف آخر» به تهيه كنندگى احسان عليخانى، كارگردانى 
اميرحســين عســگرى و نويسندگى سيد حسن حســينى موافقت 

شوراى ساخت سازمان سينمايى را دريافت كردند.
احسان عليخانى پيشتر تهيه كنندگى فيلم «بدون تاريخ بدون امضا» 
را برعهده داشــت، اما در فيلم نام على جليلوند به عنوان تهيه كننده 
ديده مى شود؛ با اين خبر به نظر مى رسد او تهيه كنندگى خود را به 

صورت رسمى آغاز كرده است.

رضا عطاران بازيگرفيلم جديد 
كيانوش عيارى شد

صبــا: فيلم جديــد كيانوش 
رضا  تهيه كنندگى  بــه  عيارى 
رخشان با انتخاب رضا عطاران 
بازيگر  نخســتين  عنــوان  به 
اصلى، بــه زودى وارد مراحل 

اجرايى مى شود.
آخرين پروژه ســينمايى كيانوش عيارى با نام « رِكِر» به زودى وارد 

مراحل اجرايى خواهد شد. 
تاكنون حضور رضا عطاران به عنوان بازيگر در نقش اصلى اين فيلم 

قطعى شده است.
رضا رخشــان، تهيه كننده اين فيلم سينمايى كه فيلم «هزارپا» را به 
عنوان پرفروش ترين فيلم تاريخ سينماى ايران در كارنامه خود دارد، 
با اعلام اين خبر گفت: نــگارش فيلم نامه «رِكِر» را كيانوش عيارى 

انجام داده است و مقدمات توليد آن در آينده آغاز خواهد شد.
كيانوش عيارى كارگردان مطرح ســينما و تلويزيون است؛ دو فيلم 
ســينمايى «كاناپه» و «خانه پدرى» او مدتى است در توقيف به سر 

مى برد كه «خانه پدرى» در شرف اكران است.

 فرهنگ و هنر/ خديجه زمانيان  كتاب «سياه 
چال مســتر» روايت مســتندى از خاطرات ربوده 
شدن جلال شرفى، ديپلمات ايرانى در بغداد است. 
او از 25 بهمن 1385 به دست تروريست هاى عراقى 
ربوده شــد و 10 روز در اسارت آن ها بود و شكنجه 
و بازجويى مى شد. پس از 10 روز به تروريست هاى 
آمريكايى فروخته شد. از اين زمان، در سياه چالى در 

نخلستان هاى اطراف بغداد زندانى شد.
جلال شرفى 47 روز در سياه چال بود. او روز چهل و 
هفتم كه مصادف با 13 فروردين 1386 است، موفق 
به فرار مى شود؛ به سفارت خودمان مى رود و از آنجا 

به ايران بر مى گردد. 
كتاب به تعداد روزهاى زندانى شــدن در سياه چال 
فصل بندى و نوشته شده است. هر فصل كتاب يك 

روز از زندگى جلال شرفى در سياه چال است. 
«سياه چال مستر» نخستين كتاب محبوبه عزيزى 
اســت. اگرچه گفت و گوهــا و يادداشــت هاى اين 
نويسنده جوان در مجلات منتشر شده بود اما اين اثر 

نخستين تجربه او در زمينه كتاب است. 
از آنجا كه «سياه چال مستر» جزو كتاب هاى ادبيات 
اسارت و زيرشاخه فرار قرار مى گيرد، گفت وگوى ما 
با اين نويسنده ، درباره همين موضوع و مراحل نوشته 

شدن كتاب انجام شده است كه مى خوانيد:

 خانم عزيزى چه شد نوشتن اين كتاب را 
پذيرفتيد و خاطرات «جلال شرفى» با قلم 

شما نوشته شد؟ 
حدود 12 ســال است در كتابخانه تخصصى جنگ 
حوزه هنــرى كار مى كنم. اين ســال هايى كه در 
كتابخانه بودم بــا خاطرات جنــگ بيگانه نبودم، 
كتاب هاى خاطره را تورق مى كــردم و مى خواندم 
و بــه اين حوزه علاقه مند بــودم. از طرفى به علت 
مجاورت كتابخانه با دفتر آقاى سرهنگى، ايشان مرا 
مى شناختند. در جلسه دفاع كارشناسى ارشد من هم 
شركت كرده و بنابر گفته خودشان، بيان و قلم مرا 

ديده بودند و مناسب نوشتن اين خاطرات دانستند.
خودم هم علاقه مند بودم در اين حوزه كار كنم. 
وقتى آقاى سرهنگى اين سوژه را در آبان 1396 
به من پيشــنهاد كردند، استقبال كردم و از دى 
ماه همان سال آغاز به كار كردم. آقاى سرهنگى 
به عنوان كارشناس ادبيات اسارت و بازداشتگاهى 
بر اين اثر نظارت داشــتند و راهنمايى ام كردند، 
مراحل كار زير نظر ايشان پيش رفت. پس از پايان 
متن، چند كارشناس دفتر ادبيات و هنر مقاومت 
كه كارشان به طور تخصصى خاطره نگارى است، 
آن را مطالعه كردند و نظرا تشان را ارائه دادند. آغاز 
كار و انجــام مصاحبه از دى 1396 و بعد معارفه 

من با آقاى شــرفى آغاز شد. مصاحبه ها روزهاى 
دوشنبه انجام مى شد. اين كتاب حاصل 11 جلسه 
دو ساعته و سه جلسه مصاحبه تكميلى سه ساعته 
من با جلال شــرفى بود. حدود يك سال و نيم 

به صورت مداوم روى نوشتن اين كتاب متمركز 
شــدم، حتى روزهاى تعطيل هم در دفتر و خانه 

كار را رها نكردم. كتاب هم بهمن ســال گذشته 
براى انتشار آماده شد كه روز خوبى برايم بود. 

 ممكن اســت اين ديپلمات هنوز تحت 
تعقيب باشد، گفت وگوها و نوشتن اين كتاب 
با رعايت مصالحى انجام شد يا همه وقايع با 

جزئيات ذكر شده است؟ 
همه آنچه براى نوشتن و تكميل اين كتاب لازم 
بود، پاســخ داده و نوشته شده اســت، اما بنا بر 
مصالحى مثل احتمال تحت تعقيب بودن ايشان 
و باز بودن پرونده، بعضى اســامى تغيير داده شد 
تا براى افرادى كه در دوره فرار به ايشــان كمك 
كردند، مشــكلى در عراق پيــش نيايد و رديابى 
نشــوند، اما جزئيات مربوط به ربوده شدن بدون 

كم و كاست ذكر شده است. 

 پس از يك دهه از ربوده شــدن ايشان، 
وقايع را با جزئيات به ياد داشتند؟ 

از روزى كه ايشــان از اســارت فــرار كردند و به 
وطن بازگشــتند، گزارشــى بــراى وزارت امور 
خارجه خودمان نوشتند و آنچه را در اين روزهاى 
سخت بر ايشان گذشــته، شرح دادند. چون اين 

مستندنگارى به سرعت انجام و وقايع با جزئيات 
نوشته شده است توانست به ما در انجام گفت وگو 

و روند مصاحبه، كمك كند. 

 بعضى خاطرات و وقايع در كتاب تكرار 
شده است. اين مسئله تعمدى بوده يا علت 

ديگرى داشته است؟
* بله، بعضى مطالب مثل زير نور آفتاب نشستن، 
آزار دادن زخم ها و يا ماجراى پشه هاى بال سفيد 
در كتاب تكرار شــده اند، چون ايشــان در جاى 
محدودى محبوس بوده و كســى كنارش نبوده، 
همه وقايع دائم برايش تكرار مى شــد كه همين 
موجب رنج و آزار وى بوده است؛ براى اينكه اين 
زجرآور بودن بــراى مخاطب قابل لمس و درك 

باشد آن ها در كتاب هم تكرار شده اند. 

 وقتى آقاى شــرفى خاطراتشان را نقل 
مى كردند چه حس و حالى داشتند؟

تكرار آن روزها براى ايشــان ســخت بود و چون 
براى تكميل كار، بر تمركز ايشــان بر آن روزها و 
حالاتشان تأكيد داشــتم، اين يادآورى براى شان 
دردآور بود. فشار روحى كه ايشان حين مصاحبه 

تحمل مى كردند گاهى به من هم منتقل مى شد، 
حس مى كردم چه مصائبى را از ســر گذرانده اند. 
لحظه اى كه مى خواســتند يك صحنه اعدام را 
برايم توصيف كنند، قلب من هم به تپش افتاده 
بود، اما وقتى گفت وگوهاى من با ايشان تمام شد، 
اعتراف كردند با نقل خاطرات ســبك شده اند و 

حس بهترى دارند. 

 گويا تروريست ها به  دنبال اطلاعاتى از 
يك گروه مسلح بوده اند؟ 

از سؤال هايى كه تروريست ها از ايشان مى كردند 
معلوم بود اطلاعاتى از يك گروه مسلح مى خواستند 
و اينكــه بمب گذارى هاى عراق و بغداد را به ايران 
نســبت بدهند. با همه سختى ها و شكنجه هايى 
كه آقاى شرفى متحمل شدند و آثارش هنوز هم 
هست، تن به خواسته تروريست ها ندادند و تا آن ها 
بخواهند تدابيرى براى گرفتن اقرار بينديشند، او در 
يك فرصت مناسب و با تيزهوشى موفق مى شود از 

سياه چال فرار كند.

اين ديپلمات چطور شرايط شكنجه را   
تحمل كرد و اطلاعاتى بــه اين گروه هاى 

تروريستى نداد؟ 
جلال شرفى در زمان اسارت فرصت زيادى داشت 
به آنچه قرار اســت بر سرش بيايد، فكر كند؛ به 
اينكه تروريست ها موفق مى شــوند از او اعتراف 
بگيرند يا نه؟ به اينكه چطور بايد در مقابل آن ها 
مقاومت كند و به كشورش خيانت نكند و حافظ 

منافع كشور باشد.
خــودش مى گويد در اين لحظه هــا به خانواده و 
عشيره اش فكر مى كرده و اينكه اگر در پى شكنجه 
مســائلى را بگويد و اعتراف كند، حتماً خانواده 
طردش مى كنند و اينكه مطمئن بوده خانواده اش 
راضى اند به اينكه او شــهيد شود اما به كشورش 
خيانت نكند. فكر كردن بــه پدر، مادر، خواهر و 
برادرها، همســر و به دخترش زهرا موجب قوت 
قلب او مى شده و اينكه شكنجه را تحمل كند و 

كوچك ترين اطلاعاتى به دشمن ندهد. 

 اين اســارت چه تأثيرى در زندگى او 
گذاشته است؟

پس از اســارت ايشــان از نظر روحى و عصبى 
آسيب ديده بود، چند سال در پى درمان و تحت 
نظر پزشك بوده اســت، گويا حبس و شكنجه، 
آسيب هاى جســمى ، روحى و روانى زيادى به او 
وارد كرده بود كه هر روز بهتر مى شود و سلامت 

خود را بيشتر بدست مى آورد.

برش

يك  مى خواستند  كه  لحظه اى 
توصيف  برايم  را  اعدام  صحنه 
كنند، قلب من هم به تپش افتاده 
بود، اما وقتى گفت وگوهاى من با 
ايشان تمام شد، اعتراف كردند 
با نقل خاطرات سبك شده اند و 

حس بهترى دارند

جشنواره فيلم شهر چه دستاوردى براى شهروندان تهرانى داشته است؟

جشنواره اى در حد يك دورهمى!
فرهنگ و هنر/ زهره كهندل: هفته گذشــته هفتمين 
جشنواره بين المللى فيلم شهر با اعلام نفرات برگزيده به پايان 
رسيد. جشنواره اى كه با محوريت مؤسسه تصوير شهر وابسته 
به سازمان فرهنگى و هنرى شهردارى تهران در چهار بخش 
«مسابقه سينماى ايران»، «مســابقه سينماى بين الملل»، 
«مسابقه تبليغات و اطلاع رسانى سينماى ايران» و «جنبى» 
برگزار شــد. اين جشنواره كه خودش را به عنوان  مهم ترين 
رويداد سينمايى مديريت شــهرى معرفى مى كند، در بيان 
اهدافش نوشته است: «رويداد سينمايى مديريت شهرى در 
راستاى ترسيم و ترويج الگويى مناسب براى زندگى شهرى و 
صنعتى امروز، منطبق با فرهنگ ايرانى - اسلامى  با پايبندى 
بر اصول اخــلاق در چارچوب خانواده و زندگى جمعى براى 
كشور ايران و منطقه و همچنين فرهنگ زندگى شهرى در 
اقصى نقاط كشــور و جهان با دعوت از هنرمندان و كشف و 

معرفى استعدادهاى درخشان».
برخى بر اين باورند كه نگاهى به دستاورد و نتايج اين جشنواره 
نشــان مى دهد، اين رويداد ربطى به ترسيم و ترويج الگويى 
مناسب براى زندگى شهرى و صنعتى امروز و حتى كاركرد 
يك جشنواره موضوعى را نيز ندارد. شهردارى تهران نه براى 
توليد آثارى در راســتاى اهداف اين جشنواره  به فيلمسازان 
ســرمايه مشــخصى اختصاص مى دهد و نه اينكه رويكرد 
حمايتى اينچنينى دارد، بنابراين جشنواره فيلم شهر در حد 
يك رويدادِ بازاكرانِ فيلم هايى اســت كه در جشنواره فجر يا 
ديگر رويدادها رونمايى شــده اند. درباره دســتاوردهاى اين 
جشــنواره براى هنرمندان و شهروندان تهرانى كه مخاطب 
رويدادى هســتند كه هزينه هاى برگزارى اش از جيب آن ها 
خرج شده، با منتقدان سينما گفت و گو كرديم كه مى خوانيد. 

 چند نفر از مردم تهران فيلم ها را ديدند؟
رضا درســتكار، منتقد سينما با بيان 
اينكه اين جشــنواره هيچ دستاوردى 
براى شهروندان تهرانى نداشته است، به 
خبرنگار ما مى گويد: اين جشنواره فقط 
براى برگزاركنندگان دستاورد داشته 
است. در اينكه شهردارى ها موظف به 

برگزارى جشنواره هستند حرفى نيست، بلكه نحوه برگزارى اين 
جشنواره ها مورد بحث است كه معمولاً دست افراد خاصى است. 
او ادامه مى دهد: چند نفر از مردم تهران فيلم هاى اين جشنواره را 

ديدند؟ بسيار كم است و بعيد مى دانم كه خروجى داشته باشد. 
شايد بسيارى از شهروندان تهرانى از برگزارى آن بى خبر باشند. 
اگرچه توجه به مسائل فرهنگى، در شرايط سخت اقتصادى فعلى 

هم كم شده است. 
وى با بيان اينكه شهردارى ها مى توانند هم به جشنواره هاى بزرگ 
ملى كمك  كنند و هم با توجه به شــرح وظايفشان، جشنواره 
برگزار كنند، خاطرنشان مى كند: شهردارى ها در همه جاى دنيا 
يك بال كمك رســان به هنرمندان و اتفاقات هنرى هستند، اما 
شكل اجراى اين اتفاقات بسيار مهم است؛ اينكه چند درصد از 
شهروندان و هنرمندان در چنين جشنواره هايى مشاركت مى كنند 

و بازخوردهايش چيست؟ 
درستكار مى گويد: مخالفتى با نفس برگزارى جشنواره ها ندارم، 
چــون آن را فرصتى براى نســل جديد هنرمنــدان و تقويت 
جريان هاى هنرى مى دانم، ولى نحوه برگزارى آن ها كاملاً محفلى 
و محدود است، يعنى حلقه اجراكنندگان آن را دوستان و اطرافيان 
تشكيل مى دهند، اينكه جشنواره نمى شود! معمولاً جشنواره ها 
دست خودشان است و به خودشان هم جايزه مى دهند، در اين 
بين جريان اصيل هنرى خفه مى شود. نسل جديد هنرمندان با 
چه اميدى به ميدان بيايند؟  شما كه همه چيز را بين خودتان 

تقسيم مى كنيد.
اين منتقد سينما يادآور مى شود: چند سال پيش كه اين جشنواره 

برگزار مى شد، به ياد دارم كه 13-12 سالن سينمايى در تهران 
به معناى واقعى درگير نمايش فيلم هاى جشنواره بودند، با وجود 
اينكه جشنواره در اواخر سال برگزار مى شد كه زمان خوبى هم 
نبود. اكنون جشنواره در اواخر تابستان برگزار مى شود ولى عملاً 
هيچ نمودى ندارد مگر در حد پخش چند آگهى از تلويزيون. واقعاً 

بايد گفت خود گويى و خود خندى، الحق كه هنرمندى!
وى با تأكيد بر اينكه فيلم هاى جشــنواره فيلم شــهر بايد زبان 
حال مردم باشند تا اثربخشى داشته باشند، خاطرنشان مى كند: 
گويى بناست كارى انجام شود، رزومه اى پر شود و بودجه اى براى 
برگزارى هزينه شــود، در حالى كه قدرت شهردارى ها در حوزه 
فرهنگ و هنر بسيار بيشتر از دولت است، چه از نظر منابع مالى 
و چه تأثيرگذارى شهرى. تمام خانه هاى فرهنگ، كانون هاى فيلم 
و فرهنگسراها دست شهردارى اســت و در اين حوزه مى تواند 
بسيار قدرتمند ظاهر شــود، ضمن اينكه بودجه هاى كلانى در 
حوزه فرهنگى و اجتماعى دارد كه بخش ناچيزى از آن در حوزه 

فيلم سازى و حمايت از فيلمسازان هزينه مى شود.

 چند فيلم موضوعى شهرى ساخته شد؟
كيوان كثيريان، ديگر منتقد سينما در اين باره به خبرنگار ما 
مى گويد: وجود هر جشنواره اى خوب است به ويژه اگر اهداف 
سينمايى داشــته و به حال سينما مفيد باشد، اما جشنواره 

فيلم شهر، مشكل ماهيتى دارد، چون 
موضوعى اســت و توليد فيلم ها بايد 
متناسب با موضوع جشنواره باشد، اما 
كمتر فيلمى  براى اين جشــنواره و با 
موضوعات آن ساخته مى شود؛ معمولاً 
فيلم هايى كه در جشنواره هاى ديگر 

جايزه گرفته اند، در اين جشنواره هم جايزه مى گيرند. 
وى با بيان اينكه شــهردارى ها در همه جاى دنيا، هم در توليد 
فيلم و هم برگزارى جشنواره هاى سينمايى مشاركت مى كنند، 
مى افزايد: اينكه شهردارى جشــنواره برگزار كند، مسئله بدى 
نيســت، ولى بايد ديد كه تناســبش با توليد فيلم هاى شهرى 
چيست؟ اينجاســت كه ايراد به وجود مى آيد. با شكل برگزارى 
جشــنواره كارى ندارم و نمى دانم چطور برگزار شــده، ولى به 
لحاظ محتوا، آيا فيلم هاى شــهرى داريم و اينكه اساســاً وجود 
چنين جشــنواره اى چقدر مى تواند به سينما كمك كند، محل 

بحث است. 
او با بيان اينكه اين جشــنواره، سابقه هفت دوره برگزارى دارد، 
عنوان مى كند: «فيلم شــهر» دارد درباره موضوعى به نام شهر 
حرف مى زند كه مردم و مخاطبان انبوه در آن بايد حرف اول را 
بزنند. اگر اين جشنواره بناست فرهنگ شهروندى را ارتقا دهد، 
بايد ديد كه مردم چقدر فيلم هاى جشنواره را ديده اند؟  به نظرم 
اگر جشنواره فيلم شهر، فيلم ها را به صورت گسترده در پارك ها 
نمايش مى داد، اين رويداد براى انبوه مردم بود و  تعداد بيشترى از 
شهروندان تهرانى در آن سهيم بودند، در حالى كه اين طور نيست. 
داريم درباره موضوع ارتقاى فرهنگ شهروندى حرف مى زنيم كه 
مردم در آن نقش و سهم دارند، اما چه كسانى مخاطب جشنواره 

بودند و فيلم هاى جشنواره را ديدند؟ 
كثيريان با بيان اينكه برگزارى جشنواره توسط شهردارى ها لازم 
اســت، اما بايد شكل برگزارى آن با جشنواره هاى ديگر متفاوت 
باشد و هدف تنها برگزارى يك جشنواره نباشد، مى گويد: شكل 
برگزارى و مخاطبان جشــنواره فيلم شهر چه فرقى با جشنواره 
فيلم فجر دارد؟ بايد سازوكارى فراهم مى شد كه مردم شهر تهران 
كه قرار است فرهنگ شهروندى در آن ها ارتقا يابد و اصلاح شود، 
فيلم ها را ببينند. چه دليلى دارد فيلم هايى كه در جشنواره هاى 
ديگر جايزه گرفته اند در اين جشنواره هم جايزه بگيرند؟ فيلم هاى 
جشــنواره فيلم شــهر بايد در پارك ها و خيابان ها نمايش داده 
مى شــد و بهترين فيلم ها را مردم انتخاب مى كردند. اصلاً مردم 

خبر داشتند كه جشنواره فيلم شهر برگزار مى شود؟

زمانيان: مســئول انتشــارات «نويد شــيراز» يكى از مهم ترين مشكلات ناشران 
شهرســتانى را توزيع نامناســب كتاب هايشــان عنوان كرد. او گفت: بســيارى از 
كتاب هايى كه توسط ناشران شهرستانى منتشر مى شود كتاب هاى خوبى هستند 
كه به خاطر مشــكلات توزيع به دست مخاطبان ساير استان ها نمى رسد. داريوش 
نويدگويى افزود: كتاب خوب به شهرستان ها نمى رود و همان تعدادى هم كه ارسال 
مى شــود با بدترين حالت ممكن به دســت كتاب فروش و مخاطب مى رسد.  وى 
توضيح داد: كتاب ها براى توزيع در كارتن هاى سيگار بسته بندى مى شوند كه البته 
قيمت همين كارتن ها هم 10 هزار تومان است. ما مجبوريم هميشه كالاى فرهنگى 
مثل كتاب را در بسته بندى ضدفرهنگى ارائه و توزيع كنيم. با توجه به اين مشكلات، 
ناشران شهرستانى ترجيح مى دهند كتابشان را با تعداد محدودى منتشر و در همان 
شــهر خودشان توزيع كنند. به هر حال اعتقاد من اين است كه با همه مشكلات، 
ناشران شهرستانى نبايد كارشان را تعطيل كنند؛ حتى با تعداد كمتر كتاب منتشر 

شود اما كار نشر را تعطيل نكنند.

يك ناشر 
از نحوه توزيع كتاب

به شهرستان ها گله كرد 

ايسنا: ســخنگوى شوراى صنفى نمايش اعلام كرد: فيلم سينمايى «قسم» به چهره خبر
كارگردانى محسن تنابنده از نهم مردادماه خارج از گروه، اكران مى شود.

غلامرضا فرجى درباره مصوبات جلســه يكشنبه، ششم مرداد اين شورا گفت: به 
دليل نزديك بودن ايام محرم فيلم «قسم» از روز چهارشنبه نهم مرداد خارج از 
گروه اكران مى شود و نمايش فيلم «زهرمار» نيز در سرگروه زندگى ادامه دارد. از 

16 مرداد «قسم» سرگروه اكران مى شود.
وى افزود: همچنين قرارداد فيلم «ســال دوم دانشــكده من» به كارگردانى رسول 
صدرعاملى در سرگروه اســتقلال براى اكران پس از «ايده اصلى» ثبت شد. قرارداد 
اكران «شاه كش» وحيد اميرخانى هم پس از فيلم «سركوب» در گروه آستارا و قرارداد 
فيلم «درخونگاه» ســياوش اسعدى در گروه باغ كتاب پس از فيلم «روسى» به ثبت 
رسيد. به گفته فرجى، فيلم سينمايى «مترى شيش و نيم» با توجه به پايان سقف 
نمايش،  روز سه شنبه، هشتم مرداد آخرين روز نمايش خود را در تمام سينماهاى 

تهران سپرى خواهد كرد.

آغاز اكران «قسم» 
تنابنده و پايان 

«مترى شيش و نيم»

سينما

سينما

گفت وگو با محبوبه عزيزى نويسنده كتاب «سياه چال مستر»

روايت يك فرار ديپلماتيك 

برش
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